

تصدر عن مجموعة تلال الدولية للنشــر والإعلام

أسسها / محمح شمس الحيان - سنــة 2016











# رئيس التحرير والناشر

محمد شمس الدىن ceo@estesmarat.com

# المشرف العام:

أميرة بلاطة

### هيئة التحرير

علا على می عابد

# التصميم والأخراج الفني

# اكرامى الراهب

ekramydesigns@gmail.com

### مدير الإعلانات والتسويق

عبد الرحمن سلام marketing@estesmarat.com 00971-52-9320204

### مدير المحتوى الرقمى ياسر ضيف

التصوير معروف على لاستقبال المواد التحريرية Edit.estesmarat@yahoo.com

# الناشر

## مجموعة تلال الدولية للنشر والإعلام

منطقة أبوظيى الحرة للإعلام - بناية رقم 5 الطابق الثالث - مكتب 301 الطريق الشرقى الدائرى 00971-52-9320204

### www.estesmarat.com

marketing@estesmarat.com

### جميع حقوق النشر فحفوظة لشركة تالل الدولية للنشر والإعلام بموجب القوانين الصادرة والمنظمة

تحذير:

ُللإعلام في دولة االامارات العربية المتحدة

أننا نجــد فى مســيرة ومســارات رحال الأعقال العبرت نصاذح مشــرفة تســتضبئ فـــی دروبها وتلتحف بانتمائها لتراب وطنها، لا بعلــو في قناعتهــا، بل ايعانها الراسيخ سيوى فصلحية وطنها وقحيطها العروبي، لتضئ تلك النماذح والشخصيات الربادسة كمنــاراتُ للأحبــال المقبلــة فـــى عالمنا ومنطقتنا العربية.

يحيين الحديث عن قافية فصرية وعربية في قطاع البناء والتنفية، وهــو القطّاع الردّيف والعؤســس لنهضــة أى دولــة وضعـــان نحـــاح رؤيتها التنَّفوية، فاننا سينتحدث اليــوم عن شــخصية مصربة ارتوت من النبع الصافى لقبه العائلة العصريــة والتــى توارثهــا ضيفنــا الىــوم فــى الانتمــاء لأرض مصــر وحـــب الوطن قبل فيراثــه الهائل ونهل من خبرات والده وسلمعة

وقيم مجموعته العائليــة التى تمتـد لأكثـر مـن خمسـون عاماً

رجل الاعمال المصري / داكر عبداللاه

حاوره / محمد شمس الدين

فى قطـاع العقاولات والتشــىىد القصيري بما يشكل علامية ساطعة على اسهامات رحال الأعمال فين أكتر بليد عربين وأقــدم حضـــآرات العالم. في حوارنا اليوف

# للإحاطــة ورصـد فســارات الإنحــاز

والرؤية الوطنية المفعمية بحب البناء والتنفية والعمران لـــلأرض والإنســـان، ســـنحاور رحـــل الأعمـــال المصــري / داكــر عبــد اللاه، مؤسـس ورئيـس محموعة كونتراك للتنمية العمرانية ، كأحــد أبــرز رجــالات الأعمــال العصرىين الذيين ارتئبوا أن يكون فضفار أعفالهه وفآل جهدهم وعظیم مسـعاهم بعد «توفیة، الله تعالى»، هــو تنمية وطنهم مصر العروبة وبناء وتشليب حسور قوية من التعاون الاقتصادي بين الحول العربيـة ليليهــا المحيــط

بهدوء في حراكية ونشياطه بيان فختليف فواقع البناء والتنمية العمرانية التي دخلتها محموعــة كونتــراك للتنمـــة العمرانية بقوة لتساهم في الحديدة (كأن لــه بألفها العالم من قبيل ))، استكمالاً لمسيرة الحضارة العصرية التلى نرى ضيف وشخصية فحللة استثفارات الدكتــور داكــر عبــد الــلاه بضعها نصب عبنیه (( ان کان فی سحالاته ومواقفه المشرفة أ) التــى لا بتنــازل عنها فــى العديد فين القضائا الوطنية التبي لم بيخيل بالجهد في اليزود عنها --وان كانت تلــك القواقف عنصات سياسية ووطنية -- أو عبر دوره ومناصبه العديدة التب بتولها.

الإفريقي والإقليمي لمصرر

عن رئاســته وتأسيسـه لعجـعـوعة







كونتــراك للتنمـــة العمرانـــة»، يشلغل رجل الأعمال المصرى المهندس / داكر عبد البلاة، فناصب عديدة فنها عضو لحنية التشبييد يجفعنية رجيال الأعمال المصريين، وعضو شــعبة الاســتثمار العقارى ىاتحــاد الغرف التجاريــة، وعضــو لجنــة التشــييد والبنياء بجمعية رحيال الأعميال المصرىت. فضلاً عن عضويته فــــــــ مــــن المؤسســــات المجتمعيــة والإنســانية إن كان فـــى مصــر أو فـــى الـــدول الأخرى.

واقع وخارطة عمرانية جديدة الإدارية «أيقونــة الوحّـه الحضاري»

فخافــة الرئيـس عبــد الفتــاح

المهنـدس / داكـر عبـد الـلاه، وضـخ القجموعـة لاسـتثمارات رؤى ساطعة لمرحلـة مقبلـة ضخمـة وهائلـة في مشـروعها لمحموعــة كونتــراك للتنمـــة الأكـــر ( YARU )، والـــّذي ســــمثل العمرانية من واقع أن المجموعة المجتمعاً سلكانياً وعقرانياً في الأن تعــد فـــى صــدارة الشــركات قلــب العاصفــة الإداريــة. المصرحة والعالمية التي تنسح ولاشك لمصــر بالأخــص فـــى العاصمــة المهندس/ داكــر عبد اللاه، على

لمصر سائراً على خطب ورؤية استجد رجبل أعمال جعبل هم قائــده الرئيــس المصــري قائــد الوطــن وخدمــة مصالحــه هـــي فستبرة البناء والتطور والتحديث فحتور وتوصلتة تفكيره وجهدة

نرصــد فــــی ثنایــا حوارنــا فـــع السیســـی،بالأخــص عبــرتشـــییــد

أن رؤيــة فاحصــة لــــــــالات فنصات التواصل الفحتفعيي



مصرية متخصصية فيي البنيية

سـنركز فيه على فسـارات الماضى والحاضر والمســتقبل لمســيرتكمّ وسـيرتكم فى عالم أعمــال البناء والتشــييـدُ، ودّعنــا نبــدء ســؤالنا الأول للتعريــف أولا بمســيرتكم فــى عالم الأعمــال بالأخــص أنكم تنتقـون لمجموعـة عائليــة تمتد خىراتھــا ومشــارىعھا لأكثــر مــن خمسـون عامــا فهل لنــا نبذة ؟؟ شـركة كونتـراك للتنعـــة العمرانية هين شيركة مصرية مساهمة خاصـة تنتمـــى لمحموعة شيركات أبنياء عبداللآه لأعمــال البنية التحتيــة و الأعمال المتكافلـة، و الحاصلـة علــى الفئة الاولى فين الاتحاد القصري لمقاولي التشييد و البناءُ، والتى تؤسّـس خبرتهــا لأكثر من خمسيون عامياً مضيت بالسيوق

المصــري، كامتــداد و كخـــرات

نرحـب بكـم سـعادة المهندس /

داكـر عبد اللَّاه، في حديث لا شــك

التحتية والأعميال المتكاملية متراكمة لمسحرة الوالد والعائلة فــى قطــاع العقــاولات العصرية، حملت معها الشركة طبلة العقــود الماضــة ســحل مــن الإنجـــازات في كل بقعــة من بقاع ىلدنــا ڡصــر، فضــلاً عــن ڡشـــارىع المحموعــة فــى العدبــد مـــن الــدول العربــة والإفريقـــة، كما تعمل المجموعة أيضاً وتنشط فـــى كافــة أعمـــال ومهــام المقــاولات بدائــة فــن أعفــال المنائلي المتكاملي و أعملال الطرق وكذلك التطوب العقارى المتكافــل . ســواء للمؤسســاتْ الحكوفية فين فصير والبدول العربية أو لحهيات خاصية. وتضــم محموعــة كونتــراك للتنمية العمرانية 10 شيركات مقاولات في جميع المجالات العمرانيــة فـــى مصــر. ذات الصلـة بقطـاء البنـاء والتشييد وهى شركة مساهمة

والمنشاءات الصناعية والطرق والمميرات والمطيارات والأنفياق والحسيور والسيكك الحديدية والمياه، ومحطات الصرف الصحبى وشبيكات وقبود الغباز والأشعال العافة وفحطات الــرى والأعمــال البحربــة، وأعمال التجريــف واســتصلاح الأراضـــی، والأعمال الكهروميكانيكية وكافــة الأعمــال ذات الصلــة: وهــذا بخلق لدينــا «يفضــل الله إنحــاز كافــة أعمــال المقــاولات، فضــلاً عــن دخــول المحموعــة وبقــوة فــى الأعــوام الماضيــة في قطـاع التطويـر العقاري في قصر في ظل التحيولات الإنحابية التــى تشــهدها خارطــة التنفية







تتمتعون ىسمات شخصىة ملهمة وبصيرة فى التعامل مع القضايا الوطنية في المقام الأول ملامح انتمائكم لقَّضايا وطنية مصرية، وفى المقام الثانى انتمائكم العروِّس وبما يتَّضح فيَّ العديد منَّ ابدائكم لمواقف قوية ومسارات مشاريع مجموعتكم التى تغرد في دول خليجية وعربية إن كان فىّ الإمارات أو السعودية أو العراق وغيرها من الدول، والسؤال كيف استطعتم تحقيق التمازج بين اهتمامات رجل الأعمال المادية البحتة وبين ميولكم الوطنية الحارفة؟

نحن كرحال أعمال مصربين محيين لوطننا وردا للحميل ليلدنا مصر الحبيية لدينا رسالة في المشاركة بقوة وتحقيقاً لمزيد من القيمة المضافة في مسارات التنمية الاقتصادية في مصر التي ننتمي لترابها من خلال قشاربعثا كمستثمرين في كافة القطاعات، ولإيماننا بأن مساهمة كل فرد مواطن في بناء بلده بعني دولة ومجتمع فستقر وفتطور، ونحن نفخر فَّى محموعة كونتراك

للتنمية العمرانية، أن يصمات انحاز المشروع كانت في القطاع العمرانى سواء مقاولات أو تطوير عقارى، لأن قطاع البناء والتشبيد هو ركيزة التطور الحضاري والاقتصادي والضاً المحتمعي، كما بنيغي التأكيد بأن هناك دور محورى لرحال الأعمال المصريين في دعم العمل المحتمعي والأنساني، وهذا لا يقبل الحدال، ونحن في كونتراك نؤمن بأهمية دورنا ومسؤوليتنا تحاه المحتمع بما فيه تقديم قنوات متعددةً من الخدمات والدعم للأسر الأولى بالرعابة، وكذلك فساهمة المحموعة «بفضل الله تعالى» طيلة الأعوام العاضية في العديد من المشروعات الخدمية سواء مستشفيات او محطات تحلية قياه، أو غيرها، وكذلك نفتح

رحال الأعمال في أي دولة هو دور محوري، بالأخصّ في المرحلة

الراهنة التي يشهد فيها العالم تغير التوحه الاقتصادي للتركيز على دور القطاع الخاص، والتي بدأت بقوة منذ مرحلة الثمانينات تحت مسميات عديدة كالخصخصة وغيرها، وهنا نوضح على دور فصر الريادي في العالم العربي عبر عصور عديدة، وهذا يلهمنا نحن كرجال أعمال مصريين، وأن تكون مسؤوليتنا وسمعتنا تترجم لمشاريع تدعم التنمية المصرية والعربية ككل، وهنا يجب أن لا ينظر البعض لرحل الأعمال من منظور أهدافه الربحية، نعم هي قاعدة في أي قطاع أعمال، ولكِّن دوماً بحث أنَّ نتحلى بالروح الوطنية التي تنعكس على تنمية الوطن ودولنًا ومحبطنا العربي، وهذا بنعكس بقوة على تطور أعمالنا وضمانة لرخاء وازدهار أجيالنا العقبلة. ولا شـك أن رحال الأعمال في مصر

هم قاطرة للتنمية وتحملوا تحديات كثيرة في الأزمات الماضية وأصروا

على العمل والبناء في ظل دول عملاقة اقتصادباً توقفٌ نشاطها، ولكن عزيمة المصربين وانمانهم بالقيادة السياسية وصدق نواباها وارادتها الوطنية، وحيها لوطنهم جعلهم يزيدون من استثماراتهم، وعملهم و يفتحون الكثير من فرص العمل لحيل الشياب، وما على رحال الأعمال حالياً سوى الاستمرار في العمل والاستثمار، وفتح فرص حديدة للعمل وتعميق حملة « صنع في قصر « بهختلف القطاعات. وتستّطيع أن تقول أن الانحازات التي تحققت في فلفات البنية التحتية والطاقة والتنفية العمرانية والطرق والحسور وغيرها هي بمثابة قوة دافعة لرحال الأعمال، وهناك تطوير متزايد في ملفات حذب الاستثمار الأحنيي والمصرى على حداً سواء، بقا فيها تسهيلات تشريعية فتعددة وبكفي الأشارة الى أن قصر بلد ترحب بآلأشقاء العرب والمستثمرين من كافة دول العالم فنحن شعب فضياف وهذا ينعكس على دور رجال

Q O N T R A C

الأعمال وتوافر الفرص أعامهم .

فرص عمل حديدة للشياب في فَشَرُوعَاتِنَا، ونحمل على عاتقنًا تدرىيهم وتأهيلهم لسوق

العمل. وبصفة عامة فإننا سنرى دور



حتماً فإننا نرى البوم حراك مشرف للقطاء الخاص العصرى فى دعم مسيرة التنمية، ونحن كرحال أعمال نقدر حهود الحكومة المصرية السباقة لتحويل صورة مصر لدولة متطورة اقتصادباً في ضوء توحيهات فخافة الرئيس الـذى هـو بحـق فـن أشـعل جـذوة التغيّر العمرانية في مصر لما بتنا وبات العالم يراه اليوم مـن تطورات هائلة في قصر، وهذه السياسة الحكيمة تجعلنا كرجال أعمال مصريين بصفة عامة، وكمحموعة كونتراك، بصفة خاصة، أن مشارىعنا كنىض لرؤية القيادة السياسية وبلدنا اعطتنا الكثير وتستحق منا الكثير. وهنا فلا شك أن الإصلاحات

بقيادة الرئيس عبد الفتاح مصر قفـزات وسـنرى نتائـج أسـرع لها وتراكمها في المستقبل. السيسي حدث فين الوطأة التي وأوكد أبضاً أن تلك الحهود ورغم نتحت عين أزفية كورونا و الحرث الأزمات العالمية أعطتنا ثقة الروسية الأوكرانية على الاقتصاد بأننا نستطيع أن نفضي حكوفة المصرى . . لىس هذا فقط بل أن هناك العديد من المشروعات وشعباً إلى مزيد من الإنجازات، العملاقة سلواء طرق وكتارى وقيد بكبون المخاص عسيراً كما وبنية تحتية وفدن جديدة كافلة بقولون، ولكـن مـا تحقـق علـى صعيد الاقتصاد المصرى هـو فثل العاصفة الادارية والعلمين عنارة تضئ درب وعسيرة التنعية و غيرها ما كان لها أن تتم لو

تأخرنا في تنفيذها في ظل

الأوضاع الاقتصادية العالمية،

وحالياً وأصيحت هذه العدن قيلة

الاستثمارت المصرية والعربية

وبكفى أن ننظر لإنحازات الحكومة

ووفقأ للرؤية السديدة لفخاصة

الرئيس القصري في قلف غاية

فَى الأهمِية، وهو البنية التحتية

والطاقة وغيرها من منحزات

باتت فصر تفخر بها أقام العالم

أحمع رغماً من خروحنا من

مرحلة اضطرابات سياسية هائلة

شعلت العديد فين الحول العربية

ولكـن «ىفضل اللـه تعالى» تحقق

والعالمية .

ما تتم على أرض مصر من مشروعات عملاقة بمختلف القطاعات ســواء الصناعيـة أو العقارية أو الزراعية و السياحة سيكون لها فردود إيجابي على الأجيال القادمة يصل إلى حـد الرفاهية وستكون قصر في <u>مصاف الاقتصادات الناشئة بقوة</u> وبالطبع لكل تطوير ونهضة لابد ان يكــون هنــاك التــزام و دعنــا لا نقول فاتورة ويجب دفعها ولكن نقول ضريبة نجاح لعصر واستثعار للاحبال القادمـة .

فى المستقبل لمصر ولوطنها

العربي الكبير.



الاقتصادية التى اتخذتها مصر





بعيض رجيال الأعميال المصرييين رغمــاً مــن قــوة مؤسســاتهم واستثمارتهم ولكنهم يصدروأ بيـن الفينــة والأخـري إشــارات فُردُها سِأْنُ سِئَةٌ الاسِـتْثُمارُاتِ فُي مصر طاردة للاسـتثمارات الوطنية وأنهيم بفكرون في التوجيه لــدول اخرى؟ هل تــرون لهم حجة أو مبــرر فــى تلــك التوجهـــأت أو الْتَصريكَات، بالأخص فنَّى المرحلةُ التحديثيــة التــى تراها قصـر الأن؟

الا ننساق خلف الشائعات التى

على الاقتصاد العالمي . ونعتقد أننا في مصر تكيفنا معها

العصريون ورحال الأعمال بها

تظهر بهدف إضعاف الروح المعنوبة، ومحاربة الاقتصاد العصرى من المضللين، و اذا كانت هناك تحديات فبالتأكيد هذه التحديات فرضتها أوضاع سياسية واقتصادية عالمية خارجة عن ارادتنا وهذه الأوضاع موحودة بالعديد من بلدان العالم، وأهمها تبعات الحرب الروسية الأوكرانية

والحكوفة القصرية تحفلت أعياء عاشقون لتراب بلدهم، و دعنا هائلة وضخعة، وما أنحزناه البوم هو ضمانة للمستقبل، ومروجى الشائعات سترتد علىهم في نحورهم فعصر على فرالتاريخ يلد محصنا بالخبر يفضل الله تعالى ثم ارادة شعيها.

نريد أن نتعرف على أهم مشــاريع محموعية كونتياك للتنميية العمرانيـة علـى خارطـة البنـاء والتشييد فى مصر المرحلية الراهنــةُ مــا هــّى المشــاريع التي أنجــزت ؟؟ وفــا هـــى المشــارية الحاري تنفيذها ؟ ّ

نحــن ً لدينـا «فشــروع يــارو»، بالعاصفة الادارية على فسياحة 37 فدانــا فـــى قلـــب العاصفــة الإدارىــة , موقع ممـــز على محور بــن زايد والنهر الأخضــر وعلَّى بعد دقائــق فــن الحى الديلوفاســى

و الــداون تــاون و حـــى الــــــال و الان الوحــدات فــن فـــلات و غــرف فندقية وشيقق سيكنية ومول تحارى كبير و فساحات خضراء . لقــد تــم الانتهــاء فــن تنفيــذ الفيلات بالكافيل وبدأنا فنذ فترة فــى إنشـــاء العمـــارات و بعدهـــا ســـنْنتهى فــن الفحــال التحاربة، وبشكل عام تــم الانتهـاء من قرائة %50 من المشيروع وكما

هــو مقــرر للمشــروع ســـيتم

الانتهاء منه خيلال عامين من

مصر بلد مضياف وترحب بالمستثمرين والأشقاء من الدول

العربية وكافة دول العالم

قدراتنا ونجاحنا المحقق في قطاع التطويرالعقاري لكوننا نعتمد على قدراتنا الذاتية من كافة شركات المجموعة



SULTANCY

ure of sustainable nt between Eg







ماالجدين علني أجندة مشاريع كونتــراك للتنمـــة العمرانية خلال العُـامُ المقبِـلِّ 2024 بِـاذِنِ اللَّهِ

نســتهدف خــلال 2024 تنفـــذ مشروع عقاري سكني ضخم في الساحل الشهالي تعنطقة راس الحكمـة في هذه المنطقة التي تعد واحدة قن المشــروعات العقلاقــة التي نفذتهــا الدولة .

# هل لديكم تحالفات في مشروع ياور مع شركات أخرى سـوّاء مصرية

محموعة كونتراك للتنمية العمرانية هي محموعة تشييد وبناء متكاملة، وكما ذكرت لك تتألف المحموعـة مــن نتملك اكثر من 10 شــركات في تخصصات مختلفة تابعة للمحموعة الأكبر، وهاى فحقوعاة انتاء عبدالاه للاستثمار العقارى والمقاولات، وأغلبية تنفيذ فشتروعتها بكون فقط من خلال هذه الشركات

تكريمكتم مؤخترأ وحصادكم على «حائزة أفضل شخصية عربية في قطاع المقاولات» في دبي مؤَّخراً مـا أنعكاسـات نيلكمَّ لتلكُّ الحائيزة والتكريم. وكيف تيرون دولة الإمارات على مراتب التطور الاقتصادي العربى والعالمي

حقيقــة تكريفي يُدولــة الاقارات الشــقىقة فـــی دنــی كأكثــر الشخصيات المؤثيرة فتى قطاء المقــاولات فـــى الوطـــن العربي من أغلب التكريمات إلى قلبي و اعتــز بــة كثبــراً، خاصــة أن دولةً الافارات الشـقبقة تعـد فـن النحول الرائندة فني تطوير وبناء اقتصادها وتحقيق طفرات اقتصادىة هائلة بمختلف المحالات في وقيت قياسي حعلها في مصاف الحول المتقدمة والمتطورة تكنولوحيا تكريمكه مؤخيراً وحصادكم على «حَأْتَـزة أَفُضُـل شَـخصية عُربــة في قطاع المقاولات» في دين مَةُ خُراً مِـا أَنْعُكَاسِـاْتُ نِيلِكُمُّ لِتَلْكُ

كيف تيون خموصية العلاقيات القصريــةُ الإقاراتيــةُ والتـــى تقتــد لعقبود منتذعها د المغقبورالية «باذن الله تعالى» الشبيخُ زايد بن سلطان آل نهيان «طيب اللـه ثـراه» وتمتد لخير خلـف لخبر سلف، صاحب السمو الشيخ / محمـد بــن زایــد آل نهیــان رئیس دولة الإمارات «حفظه الله تعالى»؟

العلاقات المصرحة الاماراتحة

تحتاج إلى كتب للحديث عنها،

وبكفي أن نقبول أن الافارات وقصر خير داعقيان ليعضهفا

البعيض بمختليف المحاور سيواء

التعاون الاقتصادى والاستثماري

بمختلـف القطاعـات .وبمثـلان

نُموذِحاً مشرفاً للتأخي العرس

حينقا أزور الإفارات للفشاركة

فــى مشــارنع أو معــارض أو

زيارة لا تنقطع في بين فتيرة

وأخبري، أدرك أن خليف فعجزتها

التنمولة «بفضل الله تعالى» قبادة رشيدة بوصلتها فقط

المستقبل والبناء والنماء.

«حفـظ اللـه تعالـی الافـارات

وقيادتها الرشيدة وشعبها

أشحتم مسعقا بالتطور الهائل النذى تشهده مدينية العلميين

ليكــون التحول في مجــري التاريخ

ورؤية العاليم لمصرعين مدينةٌ

حملت اسم حبرب عالمسة تليدة

بكل ما تحملية مين مخلفات

وألغام تنازع حياة البشار إلى

مُدينة عالمية الطِّراز وُذِلِكُ وَفَقّاً

لرؤية فخامة الرئيس عييد الفتاح

السيســـى؟؟ فــا هـــى توصيتكـــم

كمســتثقر وطنــى فـــى قطــاءُ

المقاولات والتشــتيد فــتى مدينةً

العلفين الحديدة بفضيل

توحيهات الرئيس عيد الفتياح

السيسين أصبحت قبلة السياحة

المحلية والعربية والأحنبية،

وتحتاح الى ضرورة التوسع

العلميين المصرية ؟

الطبي».

### كم تُقدر القيمـة الإجماليـة لاســُتثمارات مجمّوعــة كُونتــرّاك للتنمية العمانية؟

بالمشــروعات الفندقـــة بهـــا، و

كذلك تدعيم البنية التحتية

علــى طــول الشــرىط الســاحلى

بدائة فين العلميين، ووصولاً الـــى منطقــة رأس الحكمــة

و كذلـك التوسـع فـــى إنشــاء

فشيروعات تحعل المدننية قبلة

لراغبى الحياة والاستقرار طوال

العام فثل المدارس والمصانع والشــركات والمستشــفيات

والحافعــات .

نحــن تعلــك الأن مشــروعات تحجه استثمار لا تقل عن 10 فلتار خنية فصرى فين فنطقة العاصفة الادارية الحديدة و الساحل الشعالي ونسعى الى مزيد من الاستثمار في منطقة غـرب القاهـرة ( أكتوبر – الشـيخ زايد ) وكذلك منطقة العين

### كـم تقـدر القيمـة الإجماليـة لاســُتثمارات مجمّوعــة كُونتــرّاك للتنمية العمرانية؟

بالطبيع تأثير القطياء العقياري نتبحة لأزمه نقص العملة وارتفأع سعر الدولار مقابل الحنيه خاصة في فيواد البناء فثيل الحديد خام البيلت في الخيارج وكذلك حـدثُ تباطــؤ فـــی فترة ســابقة نتبحة لذلك، ولكنها أنتهت الأن نتبحة للتسبوبق الحبد للعقارات والبنية التحتية المتطورة التي تربطها بهـدن أخـرى .. وحــول أزفية العفلية الصعبية اقتبرح دعــه القطاع الســىاحى والترويح له بشُـكل جيد وكذلـك الترويج لتصدير العقار بشكل قاوي وتعميني التصنيع المحلى للحد فين التواردات وزيادة فعندل



Developments projects agenda for the next year 2024?

During 2024, we aim to implement a huge residential Egyptian-Emirati relations, project on the North Coast which have extended for in Ras Al-Hikma, which is considered one of the hugest projects implemented by the Nahyan, may God rest his soul, government.

Are you cooperating with any Zayed Al Nahyan, President of **Egyptian or Arab companies** in the implementation of the YARU project?

Qontrac Developments an integrated construction group consists of more than 10 companies of different disciplines belonging to the main group, which is the Abdellah Sons Group for Real Estate, Investment, and Contracting. The majority of the group's projects are implemented only through these companies

Recently, you were honored and awarded the «Best Arab **Personality in the Contracting** Sector Prize» in Dubai, what are the implications of that? How do you evaluate the UAE>s economic development at both the Arab and global levels?

The fact that I am honored in the sisterly UAE, and particularly in Dubai, as the most influential Egyptian City of Alamein? figure in the contracting sector in the Arab world is one of the honors I cherish most and I am very proud of it, especially since the sisterly UAE is one of the leading countries that has succeeded in developing and building its economy and achieving huge economic booms in various fields in record time, which placed it among the most Alamein to Ras El Hikma, as well

What is new on the Qontrac advanced and technologically developed countries.

> How do you evaluate the decades from the era of the late Sheikh Zaved bin Sultan Al to the era of his successor. His **Highness Sheikh Mohamed bin** the UAE?

Egyptian-Emirati relations cannot be described in a few words, yet suffice it to say that the UAE and Egypt are the best group, and as I told you, the supporters of each other in various areas, whether ideas, political visions, or economic and investment cooperation in various sectors.

Together they represent a great model of the Arab fraternity. I really feel proud when I visit the UAE to participate in projects or exhibitions to see that behind its development miracle is wise leadership whose only goal is to build for the future. May God Almighty protect the UAE, its wise leadership, and its great people.

What your recommendations as a national investor participating in the construction of the

Thanks to the directives of President Abdel Fattah El-Sisi, New Alamein has become the destination of local, Arab, and foreign tourism, and it needs more expansion as regards its hotel projects, the boosting of its infrastructure along the coastal strip, starting from El as the establishment of projects that will facilitate life for those who want to live in the city throughout the year, such as schools, factories, companies, hospitals and universities.

What is the total value of the investments of Oontrac **Developments?** 

We now have investments of about LE10 billion in the New Administrative Capital and the North Coast, and we seek to invest more in the West Cairo area in the cities of October - Sheikh Zayed as well as Ain Sokhna.

To what extent has the foreign currency shortage affected the real estate sector market in Egypt in general? Do you see a way out of this crisis in line with the successive and tireless efforts of the government?

Of course, the real estate sector was affected as a result of the currency shortage crisis and the rise of the dollar against the Egyptian pound, especially as regards building materials such as iron, as we import large amounts of billet from abroad. As a result of this crisis, there was a slowdown in the previous period in the real estate market, but it has now ended due to good marketing of the real estate and the advanced infrastructure that connects the new cities together. As regards the hard currency crisis, I suggest supporting the tourism sector and promoting it well, as well as increasing local manufacturing to reduce imports and increase exports.





**From time to time, some** including businessmen are businessmen. **Egyptian** despite the strength of their and let's not get affected by institutions and investments. rumors that are spread with gave statements about the the aim of weakening the investment in Egypt claiming that it and undermining the Egyptian investments and that they rumor mongers. The challenges their investments to other certain global political and countries. Do you see any **excuse for them for giving such** are beyond our control. These statements, especially during challenges are found in many the development phase that countries of the world, the **Egypt is witnessing now?** 

sincere lovers of their country, **environment** morale of the Egyptian people, repellent to national economy by some misleading thinking of moving we face now are the result of economic situations which most important of which is the The Egyptian people in general challenge that has emerged

as a result of the impact of the Russian-Ukrainian war on the global economy. We believe that Egypt has managed to overcome it and that the Egyptian government has borne enormous and huge burdens. We also believe that what we have accomplished today is a guarantee for the future, and that rumor mongers will certainly be defeated, as Egypt throughout history is protected by God Almighty and then the will of its people.



At the current stage, we want to know the most important projects construction map of Egypt.

0

We are currently implementing apartments, in addition to a the «YARU project», on an area of 37 acres in the heart of The implementation of the villa the Administrative Capital, a units has been fully completed distinguished location on the and we started a while ago the Bin Zayed axis and the Green River, minutes away from the buildings which will be followed

diplomatic district, Downtown, and the financial and business district. The project includes **Qontrac Developments on the** residential units such as villas, hotel rooms, and large mall and green spaces. construction of the residential

by the implementation of the shops phase. Generally speaking, 50% of the project has been completed. According to the schedule, the project will be completed within two years.



Special interview-Egyptian businessman / Daker Abdellah, Chairman of Qontrac Developments



**How did you manage to** emphasized tendencies?

projects as investors in all leads to a stable and developed Developments we are proud

that Egyptian combine the businessman's businessmen play a pivotal role purely material interests with in supporting community and your overwhelming national humanitarian work, and this is indisputable. For our part, We, as Egyptian businessmen Qontrac Developments believes who love and are strongly in the importance of its role and grateful to our beloved country, responsibility towards society, Egypt, are keen to strengthen including providing multiple and achieve more added value channels of services and support in the economic development to the most vulnerable families, sector in Egypt through our as well as the group's contribution over the past years in many sectors. We also believe that the service projects, which included contribution of every individual the construction of hospitals, and citizen in building his country water desalination plants among many others. It also created new state and society. In Qontrac job opportunities through its projects for young people who that our achievements are in get the required training and the urban sector, both in the qualifications for the labor market. contracting and real estate In general, we believe that development domains, since the businessmen play a pivotal role building and construction sector in any country, especially at the is the pillar of civilizational, current stage in which the world a matter which guarantees economic, and also societal is witnessing a change in the the prosperity of our future development. It should be economic orientation to focus more generations.

on the role of the private sector, whose strong contributions began in the 1980s under many names such as privatization. This urges us to shed more light on Egypt's leading role in the Arab world over the past decades which inspires us as Egyptian businessmen to carry out more projects that support Egyptian and Arab development as a whole out of our great responsibility towards them. Thus, the role of businessmen should not be valued from the perspective of their profits, though it is a rule in any business sector, as we, businessmen, must always have a national spirit that is reflected in the development of our countries and our Arab surroundings, and this is strongly reflected in the development of our business,

driving force of development who have endured many challenges due to past crises and insisted on working in an economically giant country whose economic activities stopped for a period of time. Yet, the determination of the Egyptians and their belief in their political leadership and the sincerity of its intentions and national will, as well as their love for their homeland urged them to increase their investments and work to create a lot of job opportunities for the young generation. Currently, businessmen have to continue to work, invest, open new job opportunities, and promote the «Made in Egypt» campaign in various sectors. You can say that the achievements made in the areas of infrastructure, energy, urban development, roads, bridges, etc. are a driving force for businessmen, as many moves have been taken to attract both foreignand Egyptian investments, including multiple investment facilitating legislatives. Suffice it to mention that Egypt is a country that welcomes investors from all countries of the world. particularly the Arab countries, who are warmly welcomed by the Egyptian people and who will find a lot of investment opportunities.

There is no doubt that

businessmen in Egypt are the

How do you see the map of the Egyptian economy from 2015 until now, do you see that there is new blood running in the arteries of Egyptian construction and development sectors?

We see today the sincere efforts of the Egyptian private sector in supporting the development process, and we,

as businessmen, appreciate the efforts of the Egyptian government to transform Egypt into an economically developed country in light of the directives of His Excellency the Egyptian President Abdel Fattah Al-Sisi, who is truly the one who first began tremendous urban change in Egypt that we all see today. According to this wise policy, the projects implemented by the Egyptian businessmen in general, and the Qontrac Group, in particular, have become the pulse of the vision of the political leadership. Indeed, our country has given us a lot and hence it

deserves a lot from us. There is no doubt that the economic reforms taken by Egypt under the leadership of President Abdel Fattah Al-Sisi have limited the impact that resulted from the Corona crisis and the Russian-Ukrainian war on the Egyptian economy. On the other hand, there are many mega projects, including roads, bridges, infrastructure, and new cities such as the administrative capital, and El Alamein among many others, which would not have been constructed, had their implementation delayed as a result of the global economic conditions. Now. these cities have become the destination of Egyptian, Arab, and international investments. It is enough to look at the achievements of the government made in light of the sound vision of His Excellency the Egyptian

President in several domains

such as the infrastructure, and

energy, in addition to many

other achievements that Egypt

is currently taking pride in.

though it has gone through a

massive political turmoil that

included many Arab countries, but «thanks to God Almighty» Egypt is making leaps and we will see faster results in the future. I also stress that these efforts, despite the global crises, have given us confidence that we, as people and polity, can make more achievements. This may be difficult, as they say, but what has been achieved at the level of the Egyptian economy is an unprecedented achievement that paves the way for future development for Egypt and the Arab nation.

The giant projects erected so far in various sectors, whether industrial, real estate, agricultural, or touristic will have a positive impact on future generations and guarantee the well-being of the Egyptian people as well as Egypt's position among the strong emerging economies. But of course, every development process has a tax that should be paid to guarantee its success. countries, who are warmly welcomed by the Egyptian people and who will find a lot of investment opportunities.





We would like you to tell us about your business career, especially since you belong to a family group whose experiences and projects have extended for more than fifty years.

Qontrac Developments is an Egyptian private shareholding company belonging to the AbdellahGroupforInfrastructure and Integrated Works, which is ranked as one of the first-class companies by the Egyptian Federation for Construction & **Building Contractors (EFCBC).** The company has more than fifty years of accumulated experience in the Egyptian market, which has been built by the father and family in the Egyptian contracting sector. Over

the past decades, the company has made great achievements in every part of our country, Egypt. In addition to the groups projects in many Arab and African countries, the group also works and is active in all contracting areas, starting with integrated building, and road works, as well as integrated real estate development whether for government institutions in Egypt and the Arab countries or for the private sector.

Qontrac Developments Group includes 10 contracting companies working in all fields related to the building and construction sector, and it is an Egyptian joint stock company specialized in infrastructure, integrated works, industrial

corridors, facilities, roads, airports, tunnels, bridges, railways, water and sewage plants, natural gas networks, public works, irrigation stations, marine works, dredging, land reclamation works. electromechanical works, and all related works: Thanks to God Almighty, this qualifies us to complete all contracting works. It also paved the way for the groups strong entry in the past years in the real estate development sector in Egypt in light of the positive transformations taking place in the urban development map in Egypt.





OM MU

**Editor in chief & Publisher** 

Mohammed Shamsudeen ceo@estesmarat.com

**Director General** 

Amira Balata

**Editorial Board** 

Ola Ali

Mai Abed

art Director

Ekramy Etraheb

ekramydesigns@gmail.com

# Estesmarat

Founded by Mohamed Shamseddine in 2016

ISSUED BY INTERNATIONAL TELAL PUBLISHING & MEDIA GROUP

### **Advertising & Marketing Manager**

Abdul Rahman Salam marketing@estesmarat.com 00971-52-9320204

Digital Content Manager

Yasser Daif

**Photography** marouf ali

:To receive editorial materials

Edit.estesmarat@yahoo.com

publisher

# International Telal Publishing &

Media Group

Abu Dhabi Free Zone for Media - Building No. 5 - Third Floor Office 301 East Ring Road 00971-52-9320204

www.estesmarat.com

marketing@estesmarat.com

Warning: All rights reserved to Talal International Publishing and Media Under the laws issued and the Organization of Information in the

**United Arab Emirates** 



### **Interview** by Mohamed Shams El-Din

In the history of Arab businessmen, there are great models whose belonging to the soil of their homeland and staunch belief in the importance of the national and Arab interests guide them in all their actions. Those businessmen act as role models for future generations.

The Emirati magazine Estesmarat hosts the Egyptian businessman / Daker Abdellah, founder and chairman of the Qontrac Developments Group, who is one of the most prominent Egyptian businessmen, known for his projects and activities in all the various construction and urban development sites that the Qontrac Developments Group has entered strongly to contribute to drawing the

scene and even the map of New guest and the personality of the Estesmarat Magazine Dr. Daker humanitarian his eyes((through his honorable countries all over the world. debates and strong stances, which he does not give up as regards any national issue, and which he expresses through political and national platforms -- or through his role in the positions he holds including his position as a member of the Construction Committee of the Egyptian Businessmen Association, a member of The Real Estate Investment Division of Federation of Egyptian of Commerce Chambers

(FEDCOC), and a member of the Egypt( the one the world has Development and Construction not been familiar with before)), Committee of the Egyptian and complete the march of Businessmen Association. This Egyptian civilization, which our is in addition to his membership in many community and institutions. Abdellah always puts before whether in Egypt or in other





# Estesmarat

W W W . E S T E S M A R A T . C O M

Founded by Mohamed Shamseddine in 2016

ISSUED BY INTERNATIONAL TELAL PUBLISHING & MEDIA GROUP

